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emlékezTeTŐ
az mfTTT intézőbizottsági üléséről
2010. október 26.

az ülésen jelen voltak: dr. Alabér László, Bartos 
Ferenc, Biró Gyula, dr. Gross Miklós, dr. Márkus 
Béla, dr. Mihály Szabolcs, dr. Papp Iván, Szabó 
Gyula, Uzsoki Zoltán, Winkler Péter, valamint 
meghívottként: Domokos György, dr. Riegler 
Péter és Várnay György.

Az ülés megnyitása után a jelenlévők napirenden 
kívül megemlékeztek az október 2-án elhunyt dr. 
Karsay Ferenc kollégánkról, neves szakember-
ről, Társaságunk több cikluson át volt szakosz-
tály vezetőjéről és főtitkáráról.

Az IB az ülésre szóló Meghívó szerinti napi-
rendi pontokat fogadta el és tárgyalta meg.

Beszámoló a vm közigazgatási 
államtitkárával az  
mfTTT szerepéről folytatott 
megbeszélésről
Dr. Mihály Szabolcs elnök beszámolt Uzsoki 
Zoltán főtitkárral közösen Farkas Imre közigaz-
gatási államtitkár úrnál 2010. szeptember 28-án 
a VM és az MFTTT közötti együttműködésről 
folytatott megbeszélésükről, amelyen az aláb-
biak hangzottak el:

jogszabály módosításokban VM kezdeményez •	
MFTTT felé, Társaságunk pedig aktívan részt 
vesz a módosításokban, illetve véleményezé-
sekben, különös tekintettel a földügyi szak-
igazgatás témáira. E feladat végrehajtására az 
ez évi akciókat már beindítottuk;
VM támogatja az MFTTT működését és a •	
GK szaklap kiadását. Fontosnak ítéli meg a 
Társaság titkárságának és a GK szaklap szer-
kesztőségének továbbra is a Bosnyák téri tér-
képész székház területén történő működteté-
sét, a FÖMI-nek a Társasággal és a szaklappal 
kapcsolatos szerepvállalását, valamint a föld-
hivatalok aktivizálását civil Társaságunk éle-
tében;

VM a társadalmi kapcsolatok erősítése céljából •	
is vállalja a Geodézia és Kartográfia szaklap tulaj-
donosi közösséget Társaságunkkal, és a szaklap 
idei kiadásaihoz konkrét összeggel járul hozzá, a 
szaklap 2011. évi támogatását pedig VM költség-
vetési tervben szerepelteti. Társaságunk elnöke 
mindkét támogatási eseményt írásban már kez-
deményezte közigazgatási államtitkár úr felé;
szakigazgatási szakmai feladatokhoz MFTTT •	
fórumot biztosít előadások, ankétok, más 
szakmai összejövetelek formájában és a GK 
szaklapban.
Bár nem a megbeszélésen hangzott el, de 

annak már egy fejlemény következménye az, hogy 
Társaságunk VM vonalon hivatalos levélben fel-
ajánlotta a vörös iszap katasztrófa sújtotta emberek 
megsegítését azzal, hogy az újonnan építeni terve-
zett házak házhelyosztási előkészítését, annak geo-
déziai munkálatait térítésmentesen elvégzi, illetve 
a végrehajtást megszervezi. (Ez a felajánlás megje-
lent szaklapunkban és az MFTTT honlapon.)

Az IB a tájékoztatást elfogadta és az egyezte-
tést eredményesnek minősítette.

mfTTT választások előkészítése, 
javaslat tétel Jelölő Bizottságra
Társaságunk tisztújítása 2011. májusban esedé-
kes. Uzsoki Zoltán főtitkár úr az alábbi javasla-
tot tette a tisztújítást előkészítő Jelölő Bizottság 
összetételére:

elnök: Bartos Ferenc,•	
tagok: dr. Ágfalvi Mihály, Cseri József, Hetényi •	
Ferencné, Holéczy Ernő.
Az IB – Bartos Ferenc tartózkodása mellett – 

elfogadta a javaslatot Biró Gyula IB tagnak azzal a 
kiegészítésével, hogy az MFGVE részéről még egy 
további személyt delegálnak a Jelölő Bizottságba, 
akinek nevét Biró úr rövid időn belül megadja.

Társaságunk tagsági kapcsolata 
a mTesz szervezetével, 
tagviszonyunk felülvizsgálata
Dr. Papp Iván a MTESZ honlapján megjelenő 
alapszabály és vonatkozó információk alapján 
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áttekintést adott a MTESZ és az MFTTT közötti 
szervezeti viszony társadalmi, jogi, tárgyi és 
pénzügyi kérdéseiről és részben ezek alapján 
elemezte Társaságunk MTESZ tagszervezeti 
viszonya felülvizsgálatának kérdéseit. A tag-
sági viszony megszüntetésének elvi lehetősége 
fennáll. Ez történhet sima kilépéssel vagy két-
oldalú, közös megállapodással. Mindkét eset-
ben a két fél között elszámolási kötelezettség 
van. A MTESZ negatív vagyonáért nem felel a 
kilépő egyesület. Társaságunk a MTESZ osztat-
lan közös vagyonának 1,3%-ában tulajdonos. Dr. 
Papp Iván megállapította, hogy a MTESZ tag-
ságból semmilyen előnyünk nem származik, de 
direkt hátrány sem.

Az ülésen folytatott megbeszélésből kiderült, 
hogy MTESZ egy korábbi pályázati eredmény-
ből arányos részben tartozott Társaságunknak 
az elmúlt években, amit azonban időközben 
a pénzügyi nyilvántartásból mi kivezettünk. 
Ugyanakkor, nekünk a MTESZ felé négy évre 
visszamenőleg tagdíj-tartozásunk áll fent. Erről 
az IB nem tudott, ezért az ügyvezető titkárt 
elmarasztalta.

IB felkérte az elnököt és a főtitkárt, hogy a 
MTESZ vezetőségével egyeztessenek a fenti 
hiányosságok értelmezéséről és rendezéséről, 
továbbá Társaságunk MTESZ-tagságáról, illetve 
annak megszüntetéséről.

vándorgyűlés előkészítése
A 2011. évben sorra kerülő Vándorgyűléssel 
kapcsolatban Uzsoki Zoltán főtitkár tájékoz-
tatta az Intéző Bizottságot, hogy a rendezésre 
javaslatok nem érkeztek. Ezért főtitkári kezde-
ményezése alapján és azt dr. Kristóf István úrral, 
a Bács-Kiskun Megyei Földhivatal vezetőjével 
egyeztetve és támogatását bírva, Baja várost java-
solja a 2011. évi Vándorgyűlés megrendezésé-
nek helyszínéül.

Dr. Gross Miklós és Biró Gyula új javaslattal 
élt és helyszínként Budapestet jelölte a ter-
vezett nagy szakmai eredmények bemutatha-
tóságára és ennek kapcsán kormányzati dön-
téshozók megjelenésére számítva. Biró Gyula 
felvállalta, hogy dr. Mihály Szabolcs elnökkel 
együtt egyeztetést kezdeményez és folytat a 

Fővárosi Földhivatal vezetőjével arról, hogy 
a földhivatal hogyan tudná biztosítani a 
Budapestre tervezett vándorgyűlés támoga-
tási, logisztikai hátterét.

Ha a Fővárosi Földhivatal a fent említett támo-
gatásra kész, akkor Baja és Budapest sorrendisé-
géről IB-tagok e-mailen szavaznak. A szavazást 
Főtitkár úr szervezi.

Ehhez kapcsolódóan szóba került a decem-
ber 10–11-i pécsi rendezvény, amelyre a szak-
mai programot Biró Gyula és dr. Mihály Szabolcs 
mielőbb összeállítja.

az mfTTT, a középfokú 
szakoktatási intézmények és a 
vm közötti együttműködésről
A VM Társadalmi Kapcsolatok Főosztálya1 
kérte a Társaság támogatását, hogy szakterü-
letünk középfokú iskoláiban a záró vizsgázta-
tásokhoz MFTTT szakembereket delegáljon.  
A VM és az MFTTT közösen tervezi összeál-
lítani a vizsgabizottsági tagok olyan listáját, 
amely több perióduson keresztül állandó, bele-
értve annak Társaságunk részéről delegált tag-
ját/tagjait is.

Ezzel kapcsolatban újra szóba került a tag-
ság fiatalítására való törekvés. Dr. Márkus Béla 
kérte, hogy november 17-én a Térinformatika 
Napján megrendezésre kerülő versenyen a 
középiskolásoknak ajándékként a Társaság a 
GK Jubileumi számából biztosítson 5–10 db-ot. 
Dr. Mihály Szabolcs rendbe iktatni indítvá-
nyozta azt, hogy a kitüntető ajándékot okle-
vél és/vagy MFTTT céges ajándékozó levél 
tanúsítsa.

emlékplakettek alapításának kérdése
Az EMT Geodéziai szakosztályának elnöke dr. 
Ferencz József kezdeményezte, hogy az EMT és 
az MFTTT közös „Márton Gyárfás emlékplaket-
tet” alapítson. Az emlékplakettel a két civil szer-
vezetben közös szakmai tevékenység elisme-
rése lenne a cél. Az IB egyhangúlag támogatta 
a kezdeményezést, és felkérte a Társaság elnö-

1  Az Emlékeztető készítésének időpontjában már Kutatás 
Fejlesztési és Oktatási Főosztály
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két az egyeztetésre, a részletek kidolgozásának 
megkezdésére.

Dr. Mihály Szabolcs kezdeményezte továbbá, 
hogy a Társaság „Joó István ifjúsági díjat” alapít-
son. Ezt az IB módosítással támogatta: egyrészt, 
az IB hazai viszonylatban most még korainak 
tartja Joó István nevének felvetését, másrészt 
viszont, az IB „Ifjúsági díj” alapítását támogatja 
a fiatalok és a fiatalokat felkészítő pedagógusok 
számára, két tagozat formában adományozva. 
Ennek részleteit még ki kell dolgozni, előter-
jeszteni, elfogadtatni és – elfogadás esetén – 
Alapszabályunkban rögzíteni kell.

lázár deák emlékérem adományozására 
Jelölő Bizottság kialakítása
Uzsoki Zoltán ismertette javaslatát a Lázár-deák 
emlékérem Jelölő Bizottság tagjaira:

Bartos Ferenc, dr. Márkus Béla, Oros László.•	
IB a javaslatot egyhangúan elfogadta.

egyebek
Az egyebek napirendi ponton belül az IB az 
alábbi témákat tárgyalta:

Domokos György rövid ismertetést adott a •	
Földmérők Európai Tanácsa (CLGE) várnai 
konferenciájáról, ahol a CLGE magyar nem-
zeti összekötő csoport (MFTTT, MMKGGT és 
MFGVE) állandó képviselőjeként vett részt. 
A Tanács új vezetőséget választott és a tagdíj 
meghatározására új szabályt szavazott meg; 
a továbbiakban a tagsági díj meghatározása 
nem taglétszám szerint, hanem a tagorszá-
gokra érvényes GDP értékek alapján történik. 
Domokos úr tájékoztatott: a magyar nemzeti 
összekötő csoportunk jogot nyert arra, hogy 
a CLGE 2013. tavasszal esedékes Közgyűlését 
Magyarországon rendezze. Az IB úgy ítélte 
meg, hogy ezt a megtisztelő feladatot és nem-
zetközi eseményt a VM-ben a szakigazgatási 
irányítással is szükséges harmonizálni. Az IB 
ülés döntött arról, hogy ezen túl az IB ülésekre 
Domokos György, mint CLGE felé a magyar 
képviseletet ellátó személy meghívást kap.

Winkler Péter kifogással élt, hogy a Társaság •	
honlapján a szűkített titkársági ügyelet már 
nagyon régen „átmenetiként” szerepel. Főtitkár 
úr oldja fel ezt a hiányosságot.
Dr. Mihály Szabolcs rövid tájékoztatást adott a •	
FIG MNB október 26.-án délelőtt tartott ülésé-
ről, ahol az elmúlt négyéves működési szakasz-
ban a magyarok által végzett munkát elemez-
ték. Az MNB eredményeket elismerve GK-cikk 
megírására kérte fel Osskó A., dr. Márkus B., 
Zalaba P. és dr. Mihály Sz. tagtársakat
Dr. Riegler Péter tájékoztatta IB ülést a •	
GK szaklap Szerkesztőbizottságának dél-
előtt megtartott második félévi üléséről.  
A Szerkesztőbizottság elismeréssel nyilatko-
zott a tartalomról, szakterületünk különféle 
tematikáinak arányos szerepeltetéséről, a lap 
szerkezeti felépítéséről és az új formai megol-
dásokról. Jó véleménnyel volt a tördelés házon 
belüli megoldásával nyert lapkiadási rugalmas-
ságról és költségcsökkentésről. Nyomdai meg-
jelenés tekintetében a színek és a szürkeségi 
fokozatok alkalmazásának nem csak esztéti-
kai szempontú átgondolását javasolták, egyez-
tetve a nyomdai munkákat végző Térképészeti 
Nonprofit Kft.-vel. Ígéretet kaptunk esetleges 
további FÖMI támogatásra. Az IB – a GK laptu-
lajdonosok nevében is – megköszönte a tájé-
koztatót, Főszerkesztő úr és a szerkesztőség 
eredményes munkáját.
Uzsoki Zoltán röviden beszámolt a Szak-•	
osztályvezetők délelőtt folyamán tartott meg-
beszéléséről, ahol a 14 szakosztályvezető-
ből 10 megjelent. Értékelték a szakosztályok 
tevékenységét és megállapodtak, hogy az 
Alapszabállyal összhangban jövőre 2–2 szak-
osztályvezető az IB előtt számol be a munkájá-
ról, így a kapcsolat is élőbbé válik. Lehetséges 
összevonások is szóba kerültek, amelyekről 
jövő tavaszig dönteni kell – mondta Főtitkár 
úr. IB elfogadta a tájékoztatást.

Dr. Mihály Szabolcs
 az MFTTT elnöke
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szerkeszTŐ BizoTTsági Ülés

A Szerkesztő Bizottság 2010. október 26-án a 
FÖMI Tanácstermében tartotta soron követ-
kező ülését.

A tervezett munkaprogram kezdete előtt  Dr. 
Mihály Szabolcs az MFTTT elnöke emlékezett 
meg a közel múltban elhunyt dr. Karsay Ferenc 
kollégáról. 

Ezt követően bevezetőjében elmondta, hogy 
fontosnak tartja a Szerkesztő Bizottság tanács-
adó munkáját, kritikai észrevételeit, melyek a 
lapszerkesztés színvonalát tovább javítják  és 
ezen keresztül a laptulajdonosok is értékelhes-
sék a lapszerkesztéssel kapcsolatos gondokat, 
eredményeket.

Riegler Péter főszerkesztő adott ezután tájé-
koztatást a lapszerkesztés ez évi tapasztalatairól, 
eredményeiről, a további tervekről. Elmondta, 
hogy a megjelent cikkek száma,  témakörönkénti 
csoportosítása és a szerzők munkahely szerinti 
megoszlása a 2009. év adataihoz képest lényege-
sen nem változott. 

„Hiánytémáink” is jórészt változatlanok. Ezek 
közé sorolhatók a mérnökgeodézia, a topográ-
fia, a kartográfia és az oktatás témakörével fog-
lalkozó cikkek. A szerzői aktivitás – ha ez egyes 
témakörökben aránytalanság is van – változatla-
nul kedvezően alakult.

A cikkek egy része – mint a korábbi években 
is – külön felkérés nélkül érkezik szerkesztősé-
günkbe, de jelentős azon cikkek száma, amelyek 
egy-egy szakmai rendezvény keretében elhang-
zott előadások alapján, a szerkesztőség felkéré-
sére készültek.

Örvendetes, hogy a fiatal szakemberek által 
publikált tanulmányok száma tovább növekedett. 
A kéziratok lektorálása a szerzőkkel együttmű-
ködve teljes körű és szervezett keretek között 
történik. Változatlanul fontosnak tartjuk, hogy 
az elvárt szakmai színvonal tartása mellett a lap 
minden hónapban késedelem nélkül kerüljön 
olvasóink kezébe

Igyekszünk tartatni egy-egy cikk esetében az 
átlagos 25 000 karakter terjedelmet (néhány 
esetben ezt a kritériumot „felülírtuk”, ha meg-

ítélésünk szerint a cikk szerkezete, tartalma ezt 
megkívánta). 

A szerkesztőségi munkarend, a feladatok 
megosztása, a rendszeres (hetenkénti) sze-
mélyes és internetes kapcsolattartás kifor-
rott és biztosítja a folyamatos, egyeztetett 
munkavégzést.

A második félévtől kezdődően a lap törde-
lési feladatait a szerkesztőség keretein belül, 
külső vállalkozó igénybevétele nélkül végezzük.  
Ez lényeges munkaszervezési előnyökkel és költ-
ségmegtakarítással jár.

A szakmai cikkek „indítása”, a szerzők adata-
inak, fotóinak a cikk végén névjegy szerű meg-
jelenítése, a címek szürke háttérrel való kieme-
lése, a magyar és angol nyelvű tartalomjegyzék, 
az impresszum új elhelyezése elegánsabbá tette 
a lap belső megjelenését.

A korábbi szemle rovat formáját, tartalmát 
már az elmúlt évben módosítottuk. A min-
denkori tartalomhoz igazodó rovatcímekkel 
indítjuk az egyes írásokat. Fontosnak tartjuk, 
hogy a külföldi szakmai eseményekről, kon-
ferenciákról olvasóink rendszeres tájékozta-
tást kapjanak

Olvasóink igényeit figyelembe véve a lap tar-
talmát bővíteni fogjuk külföldi szakfolyóiratok 
szemlézésével, területi csoportok, a Mérnöki 
Kamara híreivel. Újra indítjuk a „Jogszabály 
figyelő” rovatot. Életút interjúk megjelentetésé-
vel továbbra is színesíteni kívánjuk lapunk tar-
talmát. Változatlanul helyt kívánunk adni az elő-
deinkre visszaemlékező írásoknak. Továbbra is 
szorgalmazzuk a külföldi kollégákkal való pub-
likációs együttműködést.

A következőkben nagyobb gondot kell for-
dítani az előfizetői nyilvántartás napra készsé-
gének biztosítására, elkerülendő ezzel, az időn-
ként tagtársaink részéről megfogalmazott jogos 
kritikákat.

Előkészületeket tettünk a lap külső borítójá-
nak frissítésére. Az ezzel kapcsolatos javaslato-
kat, tervezeteket a laptulajdonosoknak, illetve 
az Intéző Bizottságnak a szerkesztőség hamaro-
san megküldi, annak elfogadása után, várhatóan 
a 2011. év új külsővel indulhat.. 
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A lap nyomdai munkáját vállaló HM Tér ké-
pészeti NKft.-vel való kapcsolatunk változat-
lanul rendezett. Segítőkészségüket ezúton is 
köszönjük.

Köszönet illeti a FÖMI vezetésének támoga-
tását, amelyet a lap megjelentetése, a szerkesz-
tőség napi munkájának zavartalansága érdeké-
ben biztosít.

A beszámolót követően dr. Bíró Péter akadé-
mikus (BME) a lap tartalmával kapcsolatban saj-
nálatosnak tartja a mérnökgeodézia tartalmú 
cikkek alacsony arányát, ugyanakkor túlsúlyos-
nak látja a szakma-, térkép- és glóbusz történeti 
cikkek számát. Megfelelő a földügyi témákkal 
foglalkozó tanulmányok aránya. Jelentős ered-
ménynek tartja a lap rendszeres, késedelem nél-
küli megjelenését. A lap tartalmát összességé-
ben kiegyensúlyozottnak tartja. Örömmel veszi 
a fiatal szakemberek egyre növekvő aktivitását.  
Ez különösen fontossá teszi a következetes és szi-
gorú lektorálást, ami a fiatal szerzők számára jó 
tanulási lehetőséget is biztosít. Célszerű lenne 
a lap presztísének növelése érdekében az SCi 
körben való elismertetése. Szükségesnek tarja 
a szakmai rendezvényekről szóló  rendszeres 
tájékoztatást, a tervezett szemlézés során adott 
esetben egyes folyóiratok tartalomjegyzékének 
közlése is jó megoldás (ahogy ezt az AVN szer-
kesztősége is teszi). Végezetül szeretne tájékoz-
tatást kapni a beszámolóban elhangzott terve-
zett új címlapról.

Biró Gyula vezérigazgató (Geodézia Zrt) sze-
rint a mérnök geodéziai témájú cikkek hiánya 
a beruházói piac és az építőipar mélyrepülését 
is tükrözi. A geodéziai közreműködést az egyes 
nagyberuházásoknál sem igénylik. A lapban a 
fekete-fehér fotók minőségét javítani kell.

Timár Gábor docens (ELTE) Az SCI indexá-
lásnak szigorú anyagi feltételei vannak, ennek 
feltételeit ma minden bizonnyal nem tudjuk tel-
jesíteni. A megjelenő cikkekkel kapcsolatban cél-
szerű lenne a nemzetközi gyakorlatnak megfe-
lelően a magyar és angol nyelvű összefoglalót a 
cikk elején megjelentetni, a kulcsszavak feltün-
tetésével. A fekete-fehér fotók minőségének javí-
tását szükségesnek tartja.

Dr. Márkus Béla intézet igazgató (NyME 
GEO Kar) szerint a lap jó irányba nyitott. 
Sajnálatos, hogy oktatást érintő cikkek 2010-
ben nem jelentek meg. A fotogrammetria, táv-
érzékelés témakörében szintén növelni kell 
a megjelenő cikkek arányát. Ajánlja, hogy a 
FIG honlapján elérhető a „hónap cikke” tar-
talmát lehetne rövidített formában a lapban 
megjelentetni.

Dr. Buga László műszaki igazgató helyettes 
(HM Térképészeti NKft) szerint a jelenlegi papír-
minőség mellett lényegesen nem lehet a feke-
te-fehér fotók minőségét javítani. . A nyomdai 
munkák árait az NKft a jövő évben sem kívánja 
emelni, de  árajánlatot fognak adni jobb papír-
minőség alkalmazására, illetve a belíveken is szí-
nes fotók megjelenítésére.

Hodobay-Böröcz András olvasószerkesztő sze-
rint a szerkesztés során már láthatók a fotókkal 
kapcsolatos gondok. A szerzőkkel kell ilyenkor 
egyeztetni, hogy nagyobb felbontású fotókat mel-
lékeljenek a beküldött kéziratokhoz. A közeljövő-
ben ezzel kapcsolatban a lapban a egy tájékozta-
tást fogunk megjelentetni.

Toronyi Bence főigazgató (FÖMI) a lapot szín-
vonalasnak, jó tartalmúnak tartja és reméli, hogy 
a lap megjelenést a FÖMI a jövőben is támogatni 
tudja.

Dr. Mihály Szabolcs elnök (MFTTT) megkö-
szönte a lap további munkáját segítő észrevé-
teleket. Fontosnak tartja a lektorálás szervezett-
ségének fenntartását. A színes verzió gondolatát 
köszöni és kéri a NKft vezetőit ajánlatuk meg-
tételére. Végezetül köszönetet mondott a szer-
kesztőség munkatársainak, hiszen munkájukkal 
kapcsolatban alapvetően pozitív visszajelzések 
hangzottak el.

Riegler Péter főszerkesztő megköszönte a 
szerkesztő bizottság tagjainak észrevételeit 
egész évi segítő közreműködését. Az elhang-
zott észrevételeket javaslatokat a szerkesztő-
ségi munkatársak további munkájában haszno-
sítani fogják.

Dr. Riegler Péter
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